
Idźcie za

moim 

przykładem

łów artystycznych. Zgromadzo 
na na sali młodzież śpiewała 
wspólnie pleśni o braterstwie 
l przyjaźni młodzieży całego 
świata.

W Szczecinie spotkania ze 
studentami zagranicznymi od
były się w Pałacu Młodzieży, 
w kilku szkołach oraz w osie
dlu akademickim. Wzięli' w 
nich udział młodzi Koroańczy 
cv 1 Albańczycy.

Serdecznie witała młodzież 
miasta 1 powiatu Białogard

Pięknie udekorowaną salę 
konferencyjną Uniwersytetu 
lm. Marli Curie - Skłodow
skie) w Lublinie wypełniła po 
brzegi młodzież akademicka. 
Burzą owacji na cześć Chiń
skiej Republiki Ludowej 1 Ko 
reańskiel Republiki Ludowo - 
Demokratycznej powitała mlo 
dzież studiujących w Polsce; 
Chińczyka Ju Chin - czen 1 
Koreańczyka R1 Lut Ju. Wiel
kim powodzeniem cieszyły 61? 
występy akademickich zespo-

• BAGDAD
| Z Bagdadu donoszą, te wskutek 
I kataUrofalneto wylewu rzeki Ty 
I rrys Bagdad znalazł się w osronr 
nym niebezpieczeństwie. Wskutek 

I przerwania cręłcl walów ochron- 
| nyrch niektóre dzielnice podmiej
skie zostały Jtiż zalane Zagrożo
ne Jest również centrum miasta.

• BUENOS AIRES
Agencja Reutera donosi z Bu

enos Aires, te 2S bm. na południe 
od stolicy Argentyny, w pobliżu 
stacji Coronel Suaree, wydarsyta 
alg katastrofa kolejowa w której 
21 o<ób poniosło imteró a kilka
naście — zostało rannych.

• OSLO
Norweski samolot wojskowy ty

pu „Catallna** uległ katastrofie. 
2 spoJrM I członków załogi zgl- 
“l1’’

WARSZAWA. Na zakończenie Światowego Tygodnia 
Młodzieży w całym kraju odbyły się liczne Imprezy, na 
których młodzież polska manifestowała swą solidarność 
z walką młodzieży świata o pokój 1 szczęśliwą przyszłość 
młodego pokolenia.

jednego pomocnika na kwa 
ijflkowanego traktorzystę.

Zdając sobie sprawę z 
konieczności sprawnego 
przeprowadzenia tegorocz- 
nych siewów X-lecJa Pol
ski Ludowej, pierwszych 
siewów po U Zjeździe »pąr. 
tli, podejmuję także nastę
pujące, krótkofalowe zobo
wiązania na okres akcji 
siewnej:

-j w ciągu kampanii sie-
1 wnej zamiast zapla

nowanych na mój ciągnik 
27 norm dziennych — wy- 
konać fili norm zmiano
wych, czyli wykonać nor- 
mę dzienną w 250 procen
tach,

o skrócić przeprowadze-
" nie kampanii siewnej 

o 2 dni, wykonując jedno
cześnie wszystkie prace 
Polowe według odpowied
nich wymogów agrotech
nicznych.

KOLEDZY 
TRAKTORZYŚCI!

Apeluję do Was, aby- 
ście poszli za moim przy
kładem. Podejmujcie dłu
gofalowe zobowiązania i 
wzorem ubiegłego roku, 
przystępujcie do współza
wodnictwa o tytuł przodu
jącego traktorzysty Ziemi 
Koszalińskiej na rok 1954.

Apeluję do Was. abyseje 
wzmogli wydajność pracy w 
obecnej kampanii siewnej, 
która zadecyduje o plo
nach. Mamy wszystkie *a 
runki, by wiosenne siewy 
przeprowadzić szybko I 
sprawnie i przyczynić się 
do podniesienia produkcji 
rolnej, od czego zależy rea. 
lizacja nakreślonego przez 
H Zjazd partii zadania — 
szybszego wzrostu stopy 
życiowej wszystkich ludzi 
pracy w naszym kraju.

Biuro Wykonawcze 
SFZZ 
zakończyło obrady

WIEDEŃ. W dniu 28 marca 
zakończyło obrady Biuro Wyko 
nawcze Światowe! Federacji 
Związków Zawodowych.

Uczestnicy sesji uchwalili 
odezwę SFZZ do ludzi pracy 
wszystkich krajów w związku 
ze świętem 1 Mais."

Rządy PRL 
i Republiki Indii 
postanow iły dokonać 
wymiany przedstawicieli 
dyplomaty cznych 
na szczeblu ambasadorów

WARSZAWA. W celu utrzy 
mania i zacieśnienia wzajem
nych stosunków, przyjaźni, rzą
dy Polskiej Rzeczypospolitej Lu 
dowej i Republiki Indii postano 
wiły dokonać wymiany przed
stawicieli dyplomatycznych na 
szczeblu ambasadorów.

Rada Państwa Polskiej Rze
czypospolitej Ludowej mianowa 
la ambasadorem nadzwyczaj
nym i pełnomocnym PRL w Re- 
publicł-Indii, mgr Jerzego Gru-, 
dzińskieąo.

Ambasador nadzwyczajny i 
pełnomocny Republiki Indii w 
ZSRR — p. K. P. Sivasankara 
Menon został mianowany rów
nocześnie ambasadorem nad
zwyczajnym i pełnomocnym 
Indii w Polsce.

Załogi 
meldują:

największą radością.
Chcemv się uczyć i wzoro

wać jją Waszych wspaniałych 
osiągnięciach, ażeby szybciej 
zbudować ustrój socjalistycz
ny w naszym kraju".

..Uczestnicy wieczoru, który 
odbył się w Akademii Merlycz 
nel — młodzi medycy łódzcy 
przesłali .ęerdaęznę pozdrowie- 

,nl;i studentom Instytutu Mody 
czneefo w I^nlngradzśe.'

BERLIN. 30 bm. rozpo
czął w Berlinie obrady 
IV Zjazd Niemieckiej Socja
listycznej Partu Jedności 
(SED). Ludność Niemieckiej 
Republiki Demokratycznej wi 
ta to doniosłe wydarzenie w

Młodzież polska manifestuje 
swą solidarność z walką młodzieży świata 

o pokój i szczęśliwą przyszłość 
Zakończenie obchodu Światowego Tygodnia Młodzieży

IV Zjazd
Niemieckiej Socjalistycznej Partii Jedności

rozpoczął obrady

Rozwijajmy 
współzawodnictwo o szybkie 
przeprowadzenie siewów

752 gromady. 19 tys. indywidualnie pracujących chłopów, 
ponad 460 spółdzielń produkcyjnych, kilkaset załóg PGR- 
owskich Ziemi Ko.S2.j:lirisiclej podjęło po IX Plenum partii 
zobowiązania podniesienia plonów 1 wzrostu hodowli. Czyn 
zjazdowy mus pracującego chłopstwa naszego województwa 
zrodził się z serdecznego przywiązania do partii klasy ro
botniczej, z woli realizowania jej wskazań, które zmierzają 
do dalszego wzmożenia siły naszej ludowej ojczyzny, zacieś
nienia braterskiego sojuszu robotników 1 pracujących chło
pów, przyśpieszenia wzrostu ogólnonarodowego dobrobytu.

Coraz liczniejsze są meldunki o wykonaniu zobowiązań 
na cześć II Zjazdu partii.

Ale ogromna ich większość, to zobowiązania długofalowe. 
Ich wykonanie zależeć będzie przede wszystkim od spraw
nego, terminowego przeprowadzenia wiosennej kampanii 
siewnej. Toteż trzeha, żeby tegoroczny, 10-ty w Polsce Lu
dowej siew wiosenny przebiegał pod hasłem realizacji dłu
gookresowych zobowiązań, które zastały podjęte w czynie 
zjazdowym, żeby współzawodnictwo siewne na wsi koszaliń
skiej nabrało szerokiego, masowego zasięgu.

Chłopi gromady Polno w powiecie szczecineckim w dniach 
II Zjazdu podięl! dodatkowe zobowiązania, aby siew prze
prowadzić szybko i na wysokim poziomie agrotechnicznym. 
Podobne zobowiązania podjęło wiele spółdzielń, załoga POM 
Miastko. GOM-y w powiecie kołobrzeskim. Współzawod
nictwo siewne rozwija się też wśród naszych traktorzystów, 
od pracy których przede wszystkim zależy sprawny przebieg 
kampanii siewnej w PGR ach | spółdzielniach produkcyjnych.

(Dokończenie na 2 str.)

studenta Politechniki War
szawskiej, Koreańczyka Kim 
Jun Dze.

Opowiedział on zebranym o 
zwycięskiej walce narodu ko
reańskiego z najeźdźcą, o po
stępującej naprzód .odbudowie 
swego zniszczonego przez, im- 
perlallstów kraju. Przejawi'; 
ciel młodzieży koreańskie! wrę 
czvl kilkunastu aktywistom 
ZMP pamiątkowe żetony.

W Koszalinie młodzież spot 
kału sle ze 6tudentahii chiń
skimi. Cl Ju • min 1 CaJ Lu - 
szen.

W Lodzi na' zakończenie 
Światowego Tygodnia Mloclzle 
ży odbyło się wiele akademii 
I wieczornic. Młodzi robotni
cy.-studenci 1 uczniowie szkól 
łódzkich gorąco manifestowa
li 6we uczucia solidarności z 
młodzieżą wszystkich krajów, 
walcząca o pokój 1 postęp.

Uczestnicy akademii w Za 
kładach Przemysłu Bawełniane 
go im. Sz. I-Iarnama wśród’dłu 
go niemilknących owacjP po
stanowili wcąłąć list do kom
somolców Kombinatu Bawclnla 
negojm. M. Gorkiego-w Ji^o- 
skwle.

„Z uwagą śledziliśmy — pi 
eza m. tn. młodzi włókniarze z 
Zakładów lm. Sz. Hamama. ■- 
przebieg obrad XII Zjazdu Le 
ninowsklego Komsomołu, któ
ry wytyczył całej młodzieży 
radzlecklel nowe wielkie zada 
nia w budowle potęgi 1 boga
ctwa Wasze) pięknej ojczyzny, 
Wasze sukcesy w budownict
wie komunizmu napawają nas

29 marco br. załoga Sianowskich Zakładów 
. ‘-'wsłu Zapałczanego wykonała plan mie

sięczny 109 3 proC i realiiujqc tym samym 
kwartalne zi-4qnia planowe.

Jednocześnie ,a(oga melduje, ie w toku 
realizacji Czynu ^idowego osiągnęła około 
20 proc, oszczędności materiałowej I rytmicz
ność produkcji. Niektóre -piały znacznie prze
kraczały w marcu swe dziehns zadania.

Oto wyniki:
zespół Zygmunta Marszała - wiórownla - 

135-140 proc, planu;
zespół Tadeusza Piotrowskiego - wiórownia

- 132 proc.;
Helena Nadulna, Barbara Wachowicz, Marla 

Patyk - dział ładownic - 115-118 proc.;
Stefania Pawłowska, Magdalena Juchnowicz

- dział etykiet - po 120 proc.
Anna Szynkalska - pudełczarnia — 150 proc.;
Krystyna Łazarska - pudełczarnia - 115 pro

cent;
zespoły: Marty Konopki, Zofii Kozik, Janiny 

Jasińskiej - dział pakowni i fosforówek - 120 
procent.

Wyniki te wskazują, ie załoga SZPZ wydat
nie polepszyła swoją pracę w porównaniu z 
poprzednimi miesiącami,

Plany kwartalne 
przed terminem 

wytzonoly ponadto:
Drawski Zakłady Ceramiki Budowlane] w

Traktorzysta Ireneusz Świątek 
z POM Miastko 

wzywa do współzawodnictwa 
wszystkich traktorzystów 
województwa koszalińskiego

Ztocieńcu w dniu 24 marca w surówce; 25-go 
marco - w wypale;

Zach. Zakłady Paem. Torfowego w Szcze
cinka w dniu 24 marca, osiągając 115 procent 
planu kwartalnego;

Biuro Transportowe PCD w Stupsku w dniu 
23 marca - w tym plan zrywki drewna wyko
nany został w 104 proc., a plan wywozu drew
na - w 102 proc.

1 artaki Rejonu PL 
w Połczynie-Zdroju 

zcmeldowaty pełne wykonanie kwartalnego 
planu przetarcia tarcicy w dniu 24 marca br. 
Do załóg, które joko pierwsze zameldowały wy- 
konanie planów kwartalnych, należą załogi 
tartaków; Karlino, Manowo, Kalisz Pom., 
Drawsko i Kołacz.

Przedterminowa realizacja planu kwartalnego 
przyniosła Rejonowi Przemysłu Leśnego w Poł- 
czynie-Zdroju ponadplanową produkcję warto
ści 800 tys. złotych. Należy zaznaczyć, że ten 
sukces załóg naszych tartaków jest m. In. wy
nikiem wykonanych z honorem tobowiązań 
produkcyjnych, podjętych na cześć II Zjazdu 
partii,

(M)

atmosferze dużej aktywności 
politycznej. Ludzie prący 
NRD z. entuzjazmem podejmo
wali -zobowiązania produkcyj 
ne dla uczczenia Zjazdu.

Z imieniem partii związa
ne są sukcesy Republiki w 
dziedzinie budownictwa gospo 
darczego i kulturalnego, w 
dzledzinl© walki narodu nie
mieckiego o umocnienie po
koju 1 zjednoczenie Niemiec 
na zasadach demokratycz
nych.

Masy pracujące Niemiec
kie! Republiki Demokratycz 
nej pod kierownictwem SED 
osiągają coraz nowe sukcesy 
we wszystkich gałęziach go
spodarki narodowej. W 1953 
roku przemysł NRD wykona! 
plan produkcji globalnej w 
102 proc. W wyniku tego 
produkcja przemysłowa zwięk 
szyła się w 1953 r. o 12.5 
proc, w porównaniu z ro
kiem 1952 1 o 77 proc, w po
równaniu z przedwojennym 
1936 rokiem. Przemyśl lekki 
przekroczy! w roku tib. po
ziom z 1952 r. o 11 proc.’, 
a prząmysł spożywczy — o 
15 proc. Również rolnictwo 
NRD osiągnęło poważne suk
cesy- « * *

BERLIN. Jak dónosj agen 
ćja ADN. w poniedziałek przy 
była do Berlina delegacja 
Komunistycznej Partii Związ
ku Radzieckiego na IV Zjazd 
Niemieckiej Socjalistycznej 
Partii Jedności. W skład de
legacji wchodzą: A. I. Miko- 
Jan — członek prezydium 
KC KPZR, N. A. Suslow — 
sekretarz KC KPZR, D. T. 
Szeplłow — członek KC KPZR 

: J A. A. Srojrnpjr, -

Ja, Ireneusz Świątek, 
traktorzysta POM Miast
ko, pracujący na ciągni
ku marki „Zetor-’ nr 
21301, po zapoznaniu się 
z uchwałami II Zjazdu par
tii, lepiej zrozumiałem, 
Jak duze znaczenie po
siada moja praca jako 
traktorzysty w umocnieniu 
sojuszu robotniczo - chłop
skiego, w podniesieniu do 
bronytu ludzi pracy i 
przyśpieszeniu socjalisty
cznej przebudowy wsi Ko
szalińskiej.

Ode mnie i od wszyst
kich traktorzystów zależy 
w dużym stopniu podnie
sienie wydajności z ba, 
a więc 1 gospodarcze u- 
mocnienie spółdzielń pro
dukcyjnych. co z kolei Prze 
kona rzesze małorolnych 
i średniorolnych cniopow 
o wyższości gospodarki ze
społowej, zachęci Ich do 
organizowania nowych spoi 
clzlelń produkcyjnych.

Pragnąc przyspieszyć 
realizację zadań postawio
nych przed nami przez 
II Zjazd partii podejmuję 
następujące zobowiązanie 
długofalowe:

a wykonać na ciągniku
-1 marki „Zetor" 400 

norm zmianowych, czyli 
600 ha orki średniej. 
Plan roczny w normach 
zmianowych wykonać w 
250 procentach;

2 zaoszczędzić na każdą 
normę zmianową po 

2 kg paliwa, czyli w cią
gu roku zaoszczędzić UOO 
Kilogramów paliwa.

Dla wykonania tych zo
bowiązań postanawiam za
stosować agregatowanle 
sprzętu przy orce, siewie 
1 podorywkach na 150 ha 
rzeczywistych;

3 przedłużyć okręg mię- 
dzyremontowy ciąg

nika z 1 600 do 2.500 ro
boczo - godzin, bez u- 
szczerbku dla Jego stanu 
technicznego.

Aby wykonać to zobo
wiązanie — przestrzegać 
będę ściśle instrukcji prze
glądów technicznych i przy 
pomocy brygadzisty Bro
nisławy Mackiewicza 1 me
chanika rejonowego Sta
nisława Ustianowsklego, 
usuwać będę wszelkie do
strzeżone drobne usterki. 
Poza tym zobowiązuję się 
należycie przeprowadzać 
konserwację sprzętu współ
pracującego, aby był zdol 
ny w każdej chwlij do 
eksploatacji;

4 wykonywać starannie
1 dokładnie wszelkie 

uprawy, realizując hasło 
Saja: ,,ja nie wypuszczę
braku;

5 poprzez ścisła współ
pracę z brygaaą poło

wą przyczynić się do zwięk 
szcnla plonów 4 zbóż pod
stawowych i okopowych;

£? czytając stale facho- 
u wą lekturę, korzysta

jąc z przodujących doświad 
czeń traktorzystów radzie 
cklch, podnosić poziom 
własnych kwalifikacji za
wodowych oraz przeszkolić



W walce o wysokie plony

i

ka nie che® służyć w armii na 
JemneJ.

Z okazji Światowego Tygo 
dnia Młodzieży odbyło się w 
Essen zebranie młodzieży Za 
głębia Ruhry z udziałem przed 
stawlcleli Światowej Federacji 
Młodzieży Demokratycznej 1 
młodzieży NRD. Na zebraniu 
postanowiono kontynuować 
walkę przeciwko nemUltairyza 
cli Niemiec zachodnich.

Nawet czapki te są same...
(wg „World News")

BERLIN. Demokratyczny 
Związek Kobiet Niemieckich 
wystosował pismo do licznych 
organizacji kobiecych w Nlem 
czech zachodnich, w którym 
proponuje wspólne obrady nad 
środkami przeciwdziałania re- 
mllitaryzacjl Niemiec zachod
nich. Pismo podkreśla, że pod 
czas gdy miłujący pokój lu
dzie na całym świecie walczą 
o zapewnienie pokoju, przeciw 
ko nowel wojnie, Adenauer 
forsuje remllltaryzację Nie
miec zachodnich. ,,Kobiety 
Francji, Holandii, Włoch, Bel
gii i Danii patrzą na nas — 
stwierdza pismo. Oczekują one 
od na6. kobiet niemieckich, że 
nie dopuścimy do powtórzenia 
się zbrodni z Oradour 1 Lldl- 
ce". *

W Duisburgu odbyła się 
kónferencla delegatów Zwląz 
ku Zawodowego Budowlanych 
W imieniu 10 tysięcy związ
kowców konferencja zażądała 
od kierownictwa zachodnio - 
niemieckich związków zawodo 
wych (DGB), aby przeciwdzia
łało rekrutacji młodzieży za
chodnio - niemieckiej do armii 
1 wypowiedziało się przeciwko 
układowi o ,,europejskiej 
wspólnocie obronnej".

W Rheydt odbyło się zebra 
nie młodzieży, na którym u- 
chwalono tekst plama do pre
zydenta Niemiec zachodnich 
Heussa. Pismo stwierdza, że 
młodzież zachodnio • niemlec

Departament stanu mnęiy 
już dwa tygodnie. Ponieważ 
więc - pisze autor artykułu - 
„nasi ministrowie nie ośmieiL 
ją się tego powiedzie; waB 
ministrom amerykańskim, B 
nas, zwykłych obywateli fraM 
cuskich spada obowiązek pl 
wiedzenia wam bez ogróde™ 
co ogromna większość Frar 
cuzów myśli o tego rodzaj, 
metodzie”.

Istotnie - ostatnie wydarze
nia we Francji nie pozosta
wiają Departamentowi Stanu 
żadnych wątpliwości co do na
strojów panujących wśród 
ogromnej większości Francu
zów, reprezentujących różne 
grupy społeczne. W odpowie
dzi na groźby p. Dillona I 
brutalną ingerencję w wewnę
trzne sprawy Francji, z ust oby- 
w atoli francuskich - I to oby
wateli o bardzo różnych po
glądach politycznych padty 
słowu równie mocne.

Oto W sali Wagram, gdzie 
odbywał się nadzwyczajny kon 
gres francuskiej partii radykal
nej, były premier francuski, 
Daladier dał mocną odprawę 
tym wszystkim, którzy chcą na
rzucić Francji układy wojenne 
z Bonn i Paryża, „Mówi się 
nam - stwierdził on - o agre
sji rosyjskiej. Wykorzystuje się 
ten temat po to, by narzucić 
nam zbrpjenia niemiecWe. Ja 
nie wierzę w agresję radzie
cką I”. I dalej: „Jakież to N'iem 
cy pragnie się uzbroJćł 
Niemcy Kruppa, który tyle pie
niędzy dał SS-manom I hitle
rowcom. Otóż ten sam Krupp, 
którego po wojnie wsadzono 
do więzienia, jest znów na 
wolności. Odzyskał on swój za' 
mek. Wydaje przyjęcia, na któ 
rych obecny jest przedstawi
ciel Francji. Oto, co się od
bywa w naszych oczach".

Zaledwie dotarły do Wa
szyngtonu tego rodzaju zda
nia wygłoszone w sali Wa
gram, kiedy pospieszyła za 
nimi nowa, wielce niepomyśl
na wiadomość: ministrowie 
gaulllstowscy zagrozili dymisją 
w wypadku, gdyby debata ra
tyfikacyjna została wyznaczona 
przed rozpoczęciem konferen
cji genewskiej.

Miarą powszechności oporu 
wobec „armii europejskiej" 
jest międzynarodowa konferen 
cja, która w dniach 20 - 21 
bm. obradowała w Paryżu. W 
obradach wzięli udział przed
stawiciele siedmiu krajów: 
Francji, Włoch, Niemiec za
chodnich, Holandii, Belgii, 
Luksemburga i Wielkiej Bryta
nii. Honorowym przewodniczą
cym konferencji był Herriot, 
uczestnikami: generalny sekre 
tarz Włoskiej Partii Socjalisty
cznej - Piętro Nenni, były bort 
ski minister spraw wewnętrz
nych - Heinemann, były pre
mier francuski Daladier, były 
przewodniczący senatu belgij
skiego - Rollin, deputowany 
komunistyczny — Francois 
Billom, poseł labourzystowski- 
Hughes de Laghy... Czytamy 
stojące obok siebie nazwiska 
około 200 ludzi, reprezentują
cych przecież bardzo różne kie 
runkj polityczne, ale zgodnych 
co do tego, że układy wojen
ne z Bonn i Paryża zagracą 
pokojowi świata i suwerenno
ści narodów.

Omawiając radziecki pro
jekt organizacji zbiorowego 
bezpieczeństwa Europy, Edou- 
ard Herriot, powiedział na 
żongresie radykałów:

„Tak, powtarzam, Francja 
powinna była udzielić swej za
sadniczej zgody na projekt, do 

'tyczący organizacji bezpieczeń 
Stwa zbiorowego między wszyst 
kimi państwami, które chciały- 
by go zaakceptować ,bez wzglę 
du na Ich ustrój polityczny. 
Odpowiadołoby to zasadom, 
które zawsze nie tylko przyjmo 
waliimy ale I proklamowali
śmy. Odpowiadałoby to uczu
ciom narodu francuskiego".

Whlka, jaką prowadzi na
ród francuski przeciwko „ar
mii europejskiej" wchodzi w 
decydujące stadium. Walka ta 
cieszy się poparciem wszyst
kich narodów Europy, wśród 
nich - narodu polskiego, w 
którego imieniu rząd nasz 9 
marca br. zgłosił gotowość 
przystąpienia do paktu zapew
niającego zbiorowe bezpie
czeństwo Europy.

W. Ł

„Jedna z najstarszych zasad 
dyplomacji, której przestrze
gano już 500 lat przed naszą 
erą, polega na tym, że nigdy 
nie należy prywatnie lub pu
blicznie wygrażać człowiekowi, 
od którego się czegoś potrze
buje..." Takimi to słowy utyski 
wał swego czasu na metody 
dyplomacji amerykańskiej wo
bec Francji - metody, które 
przynoszą wręcz odwrotne do 
zamierzonych skutki - Harold 
Nicolson, jeden z najstarszych 
dyplomatów brytyjskich, P. Ni
colson niejednokrotnie już 
miał okazję do powtórzenia 
tego zdania, jako że reakcją 
amerykańskiego Denartamen- 
tu Stanu na rozwój sytuacji 
we Francji - bvło rozgłośne 
uderzanie pięścią w stół. 
Ostatnio ową politykę „wiel
kiego kija" w jej najczystszym 
wydaniu zademonstrował znów 
ambasador amerykański w Pa
ryżu, Dillon, który w ciągu kil
ku dni trzykrotnie odwiedził 
Ouai d‘Orsay, aby interwenio
wać u francuskiego ministra 
spraw zagranicznych Bidault 
w sprawie ratyfikacji układu o 
tzw. armii europejskiej.

Nie wiemy dokładnie, Jakich 
słów użył w czasie tych wizyt 
p. Dillon. W każdym razie nie 
będzie przesadą powiedzieć, 
że słowa te były równie moc
ne, jak ton tzw. „kalendarza 
amerykańskiego", na którego 
temat rozmawiał ambasador 
USA z ministrem Bidault.

Amerykański „kalendarz" — 
to nic innego, jak ultimatum, 
jak dokładny terminarz tego... 
kiedy i co robić ma rząd fran
cuski I francuskie Zgromadzę 
nie Narodowe, aby doprowa
dzić do ratyfikacji układów 
wojennych z Bonn i Paryża.

Jak się dowiadujemy, ka
lendarz ten przewidywał , iż 
„przed 10 marca rząd francus
ki wyznaczy debatę ratyfika
cyjną na koniec marca". Rów
nież przed 10 marca „rząd 
francuski wyda niezbędne za
rządzenia, aby prace komisji 
parlamentarnych zostały za
kończone". A „między 25 a 27 
marca ostatnie sprawozdania 
komisji będą przekazane Zgro 
madzeniu Narodowemu". Zaś 
31 marca - „nastąpi otwarcie 
debaty w sprawie EVG" - de
baty krótkiej i węzłowatej, bo 
amerykański „rozkład jazdy", 
domaga się aby ratyfikacja 
EVG nastąpiła najpóźniej do 
dnia 16 kwietnia. Ani dnia, 
ani godziny dłużej I

Zaiste, tego rodzaju ultyma- 
tywny ton wobec najwyższych 
władz Republiki Francuskiej 
nie ma chyba precedensu w 
stosunkach dyplomatycznych 
między suwerennymi państwa
mi I

Znany uczony francuski — 
profesor Bernard Lavergne, 
komentując na łamach burżua 
zyjnego dziennika „Combat" 
rozmowy Dillon - Bidault, są
dzi, że W odpowiedzi na moc
ne słowa p. Dillona minister 
Bidault zdobył się jedynie na 
ubolewanie, że chociaż zro
bił on ze swej strony wszystko, 
to jednak nie udało się dotąd 
wyznaczyć terminu debaty raty 
fikacyjnej. A wiadomo, że od 
terminu wyznaczonego przez

ku przedwojennego, przypom- 
nlaiło nędzę małomiasteczkowe 
go cyrku, „numery", których, 
celem było budzenie gnozy, 
szamanie nerwami widzów. W 
druglel części programu wi
downia podziwiała, osiągnięcia 
współczesnego polskiego cyr
ku. walczącego nieustannie o 
wysoki artystyczny poziom. 
Wstrząsającym niezdrową e- 
mocją punktom pierwszej po
łowy programu przeciwstawio
no piękne osiągnięcia 1 zdro
wą emocję, Jakie stwarzają 
punkty współczesnego widowi, 
ska cyrkowego. Widownia po
dziwiała szczególnie duet Stat 
kJewlczów, tresujących gołębie 
1 papugi.

W pierwszym 1 drugim dniu 
Festiwalu popisy artystów w 
największym cyrku świata, w 
Jaki zmieniła się na okres 
święta cyrkowców Wrocław
ska Hala Ludowa,, obejrzało 
|uż około 50 tysięcy widzów.

W czwartym dniu Festiwalu 
atrakcyjność występów nie 
zmalała.

Występy najlepszych w kra 
Ju artystów cyrkowych są fil
mowane przez specjalną ekipę 
Filmu Polskiego. Już niedłu
go cała Polska będzie na ekra 
nach kin podziwiać wspaniałe 
występy' artystów cyrkowych.

Rozwijajmy 
współzawodnictwo o szybkie 
przeprowadzenie siewów

(Dokończenie z 1 str.)
W niektórych jednak powiatach jak np. słupskim, sławneń- 
sklm, koszalińskim, powiatowe komisje współzawodnictwa; 
a za nimi 1 komisje gromadzkie, zaniedbują Istotną sprnwę 
kontroli realizacji zobowiązań. Podobnie o sprawie tej zapo
mniano w wielu PGR-ach. za co winę ponosi głównie Zarząd 
Okręgowy Pracowników Rolnych 1 Leśnych. Zdarza się, że 
niektóre komisje współzawodnictwa ograniczają jego kon
trolę do zestawienia cyfr. Nie taka kontrola jest potrzebna 
lecz taka, za pomocą której analizuje się zarówno osiąg
nięcia jak 1 braki, znajduje środki usunięcia nledomagań.

Bitwa o zwycięskie przeprowadzenie siewów na wsi ko
szalińskiej rozpala się coraz bardziej. Pracujący chłopi wie
dzą, że od nich zależeć będzie plon, trzeba więc pogłębić 

’ ich entuzjazm pracy poprzez masowe współzawodnictwo sie
wne, poprzez gorącą, codzienną pracę polityczną w gro
madach.

Przed kim stoi to zaszczytne 1 odpowiedzialne zadanie? 
Przede wszystkim przed każdym członkiem partii, każdą or
ganizacją partyjną. Nie powinno być towarzysza partyjnego, 
który by swą postawą nie pobudzał do siewnego współzawod- 
nictwa bezpartyjnych. Obowiązek rozwinięcia szerokiego 
współzawodnictwa stoi przed organizacją ZSCh, a szczegól
nie przed gromadzkimi komisjami współzawodnictwa, które 
przecież skupiają najlepszy aktyw chłopski, wreszcie przed 
Związkiem Zawodowym Pracowników Rolnych 1 Leśnych.

Dziś zamieszczamy w naszel gazecie apel czołowego trak
torzysty POM w Miastku. Ireneusza Świątka. Trzeba, by 
jego wezwanie ogarnęło tysiące traktorzystów Ziemi Kosza- 
lińskiej, kórzy poprzednio na apel Alojzego Karankowsklego 
z Oparzna odpowiedzieli poważnym zwiększeniem wydajno
ści pracy. Trzeba, by Związek Pracowników Rolnych 1 Le
śnych, by organizacje partyjne w POM-ach 1 PGR-ach sze
roko go rozpowszechniły, by współzawodnictwo siewne ogar
nęło wszystkich traktorzystów.

Niech siew tegoroczny, dokonany szybko I na wysokim 
poziomie agrotechnicznym zwycięsko zapoczątkuje bitwę 
o podniesienie wydajności rolnictwa, o dostatecznlejsze ży
cie kążdego człowieka pracy w naszej ludowej ojczyźnie.

Masy pracujące Niemiec 
wzmagają walkę 

przeciwko układom z Bonn i Paryża

Podpisanie układu 
handlowego 
między ZSRR 
a Egiptem

MOSKWA. Agencja TASS 
podoje:

W wyniku rokowań, które 
toczyły się w atmosferze przy
jaźni i wzajemnego zrozumie
nia. 27 marca br. został podpi
sany w Kairze układ handlowy 
między ZSRR a Egiptem, prze
widujący rozwój i zacieśnienie 
stosunków handlowych między 
obu krajami na zasadach rów
nouprawnienia 1 wzajemnych 
korzyści. Układ przewiduje wza 
jemne stosowanie przez obie 
strony klauzuli największego 
uprzywilejowania w zakresie 
handlu i żeglugi.

Ze strony radzieckiej układ 
podpisał radca handlowy amba
sady ZSRR w Egipcie W. D. 
Aleksienko, zaś ze strony egip
skiej — dyrektor Departamentu 
Ekonomicznego egipskiego 
MSZ — Kamal el-Din Ab Del 
Nabl.

W walce o stałe 1 coraz wyższe plony roślin potowych duże znaczenie mi dokładna I prawi
dłowa uprawa roli eraz terminowe wykonanie poszczególnych prae. Jednym z pierwszych zabie
gów agrotechnicznych, stosowanym na wiosnę, Jest włókowanie, które spulchnia Jedynie cienką 
warstwę powierzchni gleby ochraniając przez to pola przed utratą wllgool.

Na zdjęciu: brygada połowa Wawrzyńca Kocurki ze spółdzielni produkcyjnej w Lusówku w 
czasie włókowania pól spółdzielczych. Brygada ta zobowiązała się wykonać siewy w ciągu 
7 dni. (Fot. CAF)

Ponad 50 tysięcy widzów 
obejrzało już

Festiwal Sztuki Cyrkowej
WROCŁAW. Ponad 12 ty

sięcy widzów oklaskujących 
gorąco barwny przemarsz 
wszystkich artystów, blorą- 
cych udział w Festiwalu Sztuki 
Cyrkowej we Wrocławiu, nie 
spodziewało się, że w kilka 
chwil po defiladzie rozpocznle 
61ę pierwszy festiwalowy wy
stęp, który dostarczy tak wie
lu wrażeń.

Zarówno doświadczeni arty
ści areny, Jak i młodzi adepci 
— wychowankowie studium 
sztuki cyrkowej starannie przy 
gotowali się do wielkiego śwlę 
ta polskiego cyrku.

Na arenie pojawiają się nie 
dźwledzie tresowane przez 
Henryka Wawrzyniaka. Wy- 
stęp odbywa się bez klatki o- 
ohronnel. Ogromne miele de
monstrują niezwykle przywią
zanie do swego wychowawcy. 
Po każdym punkcie popisu ścl 
skają go czule w swych groź
nych łapach, dopraszając się o 
kostkę cukru.

W pierwszym dniu Festlwa 
lu, obok wielu innych dosko
nałych punktów programu po- 
dzlwlall również widzowie 
wspaniałą Jazdę na rowerach 
duetu Smleohowsklch 1 zasłu
żone] artystki areny polskiej, 
Reginy Statklewlcz. Ekwllt- 
bryścl występujący na rowe
rach w cyrkach polskich, de
monstrują poziom Jazdy ni
gdzie leszcze nte widziany.

Od rana do późnych godzin 
nocnych huczała oklaskami 
Hala Ludowa w dnuglm dniu 
Festiwalu. O godz. 10-eJ rano 
Powtórzono program pierwsze 
go dnia Festiwalu. Przybyły 
na to piękne widowisko liczne 
wycieczki z miast 1 wsi Dol
nego Śląska.

Popołudniowe widowisko 
miało program specjalnie do
brany — równie Interesujący 
dla starszych widzów, Jak 1 
młodzieży. Największe zdu
mienie widowni wywoływały 
Pop 16 y Iluzjonisty p. Matusz
czyka. W nowiutkim kapelu
szu, wypożyczonym od Jedne
go 7 widzów palił on ogromne 
Ilości pa.pleru. Nad płomie
niem tvm smażył jajecznicę. 
A jednak w kapeluszu nie by- 
ło ani śladu popiołu, a z ron 
delka wysypywały się pięk
nie przystrojone lukrem i kre 
mem ciastka.

Wieczorne przedstawienie 
stanowiło Jedną całość. Nosiło 
ono tytuł „Cyrk wczoraj 1 
dziś". Przypomniało ono wi
dzom blichtr i płytkość pro
gramu kosmopolitycznego cyr

Wiceprzewodniczący Swla 
towei Federacji Młodzieży De 
mokratycznej Tom Calwlin prze 
kazując pozdrowienia od Ko
mitetu Wykonawczego Federa 
cli oraz młodzieży Anglii 1 
Szkocfi podkreślił, że pokój 
może być utrzymany i utrwalo 
ny, Jeśli młodzież całego śwla 
ta zacieśni łączące Ją więzy 
przyjaźni. I

Prezydent *
Niemiec za eh. Heuss 
podpisał układy 
z Bonu i Paryża

BERLIN. Jak donosi z 
Bonn agencja ADN, prezy
dent Niemiec zachodnich 
Theodor Heuss podpisał w 
poniedziałek układy z Bonn 
1 Paryża (tj. „układ ogól
ny" między Niemcami zachód 
nimi a trzema zachodnimi mo 
carstwami okupacyjnymi 1 u- 
klad o tzw. „europejskiej 
•wspólnocie obronnej", w któ
rym mają uczestniczyć Niem
cy zachodnie. Francja, Wio
chy, Belgia. Holandia 1 Luk
semburg). Jednocześnie Heuss 
podpisał aneksy do tych ukla 
dów, częściowo tajne.

„Układ ogólny" 1 układ o 
„europejskiej wspólnocie o- 
bnonnej” mogą wejść w życie 
równocześnj© po ratyfikowa
niu Ich przez parlamenty 
wszystkich uczestniczących w 
nich krajów. „Układu ogól
nego" nie ratyfikował dotych
czas parlament francuski, a 
„układu o „europejskiej współ 
nocie obronnej" — parlamen
ty Francji, Włoch 1 Luksem
burga".

Komentarz dnia
Walka o Francją



Wszystkie siły
dla sprawnego przeprowadzenia siewów wiosennych

Dyskusja na plenum Komi
tetu Powiatowego w Szczectn- 
ku wykazała, te w paw. szcze
cineckim istnieje Jeszcze szereg 
niedociągnięć w przygotowa
niach do siewów. Towarzysze 
stwierdzili w dyskusji, że go
towość do akcji siewnej', szcze
gólnie w POM-ach i spół
dzielniach produkcyjnych jest 
znacznie lepsza, aniżeli w la
tach ubiegłych. W wielu wy
padkach zaobserwowano Jed
nak znaczne opóźnienie w przy 
gotowaniu maszyn i narzędzi 
uprawowych.

Obok towarzyszy, którzy za
meldowali na plenum o pełnej 
gotowości do siewów, niektó
rzy dyskutanci bez głębszej 
analizy I noczucta odDOWle- 
dzlalności wyliczali... ile 
maszyn pozostałe jeszcze do 
wyremontowania.

— W zespole PGR Czapli
nek na 97 ciągników czyn
nych Jest 68 — mówił sekre
tarz KZ tow. Płatek.

— W zespole PGR Salowo 
nie wyremontowano Jeszcze 9 
ciągników i 2 sdewnlków — 
informował st. agronom.

— Za dwa dni wyremontu
jemy wszystkie wozy, pługi, 
uprzęże ltp. — stwierdzał prze
wodniczący RZS Sitno Iow. 
Bronisław Karaś.

Cą i inni towarzysze zapom
nieli, że przy sprzyjających 
warunkach atmosferycznych sle 
wy trwałyby Już w całej pełni 
1 za późno byłoby Jut myśleć

o remontach. Dyskusja ujaw
niła, te nie pracowały sumien
nie komisje kontrolujące dwu
krotnie stan gotowości do ak
cji siewnej, że komitety gmin
ne, zespołowe i organizacje 
partyjne nie czuwały dostatecz
nie nad terminowym przygoto
waniem sprzętu. Świadczą o 
tym takie fakty, Jak np. w 
Podgajach. Stoją tam dwa 
GOM-owskle slewnlkj z poroś
niętym wewnątrz zeszłorocz
nym ziarnem, ą POM w Szcze- 
clnku nie zaopatrzył swych 
„Zetorów" w startery.

Brak pełnej mobilizacji do 
siewów przebija m. in. w tym, 
że nieraz do zakończenia re
montu brakuje drobnostka, a 
nikt nie troszczy się o lej u- 
zupełnienle. Np. w PGR Lisz- 
kowo stoją bez opon 2 „Ursu
sy", a nie odbiera się zawtil- 
kanlzowanych opon, bo po
dobno nie wiadomo, kto ma 
za nie zapłacić. Niejednokrot
nie wiele do życzenia pozosta
wia również lakość wyremon
towanego sprzętu. Tow. Wik
tor Makuś stwierdził, lż zda
rza się nieraz, że „wyremon
towane" slewnlki w czasie pró
by w, terenie „rozsypują się",

W najbliższych dniach trze
ba więc nadrobić zaniedbania 
w remontach maszyn i sprzętu, 
osiągnąć pełną Ich gotowość 
do siewów, likwidując przy 
tym nastroje samouspokofenla, 
które uwidoczniły się w dysku
sji na plenum.

Wykorzystać w pełni możliwości 
POM i GOM dla udzielenia 
pomocy wsi indywidualnej

Plenum KP PZPR w Bv- 
towle wykazało, że panowało 
tu nieuzasadnione samou6po- 
kojenle 1 to zarówno w In
stytucjach gospodarczych jak 
1 organizacjach partyjnych.

Dyskusjo ujawniła wiele 
braków w przygotowaniu do 
kampanii wiosenko • siewnej. 
Wiele uwagi poświęcono epra 
wie pomocy POM 1 GOM dla 
gospodarki Indywidualnej, 
przeważającej w powiecie Py
to wsklm.

W dyskusji m. m. stwier
dzono, że POM w Bytowle 
nie prowadzi dostatecznej pra 
cy polityczne) na wsi bytow- 
sklej, nie uświadamia chło
pów o opłacalności upraw ma
szynowych. Świadczy o tym 
choćby fakt, że mając możli
wości obróbki 1500 ha ziemi 
(poza umowami ze spółdziel
niami produkcyjnymi) POM 
zawarł z chłopami jndywldual 
nyml umowy tylko na 130 ha. 
Na plenum ujawniono także 
podobne błędy w pracy bytów 
6klch GOM-ów. Wykazano to

na przykładach. I tak w gro
madzie Kłosy brak Jest elew- 
nlków nawozowych, źle rozsta
wiono maszyny w gminie Stu- 
dzlennlca, która otrzymała 
siewniki ciężkie, a potrzebne 
tam są ze względu na górzysty 
teren lżejsze.

Ze sprawą pracy GOM-ów 
wląże się organizacja pomocy 
sąsiedzkiej. I tu, jaik mówili 
dyskutanci, nie Jeet dobrze. 
Często udziela sle tej pomocy 
niewłaściwie, nie analizując 
konkretnej sytuacji w groma
dzie. Ujawniło się to np. w 
Ugoszczy, gdzie zaplanowano 
pomoc sąsiedzką dla Piechoc
kie I, która zrzekła się Już go
spodarki. sprzedała konia, po 
zostawiając sobie tylko 1 hek
tar.

Dyskusja wykazała, że ża 
mało tymi sprawami Interesu- 
Ją się organizacje partyjne, to 
też na pracę GOM 1 dobre zor 
ganilzowanie pomocy sąsiedz
kiej winny one zwrócić wtęcej 
uwagi.

O pełną likwidację odłogów
Ożywiona dvskusla na ple

num KP w Miastku, w której 
zabrało głos 18 towarzyszy by 
ła wyrazem głębokiej troski 
aktywu partyjnego o sprawne 
przeprowadzenie kampanii wio 
senno = siewnej. Nawiązując

do referatu I sekretarza KP 
tow. Lisieckiego, dyskutanci 
krytycznie 1 samokrytycznle o- 
cenlli 6topleń przygotowania 
do siewów, zwracając szczegół 
ną uwagę na problem likwi
dacji odłogów w powiecie mla

stecklm. Słusznie stwierdzono 
że aby zrealizować hasło, za 
gospodarować każdy ha ziemi, 
trzeba przede wszystkim zli
kwidować istniejące Jeszcze o- 
dłogl. Wprawdzie w okresie 
ostatnich tygodni rozdyspono
wano przeszło 1200 ha odło
gów, to Jednak pozostało Ich 
Jeszcze około 750 ha. Plenum 
KP w podjętej uchwale zale
ciło radom narodowym oraz or 
ganlzacjom partyjnym pełną 
mobilizację do całkowitego za 
gospodarowania odłogów. Dy 
ukusla wykazała, że na szcze
blu gminnym i powiatowym 
nie ma pełnego rozeznania od
nośnie użytkowników odło
gów. Np. w Bożance nikt nie 
wie w czyim użytkowaniu są 
laki. Również w samym Miast 
ku — mówił o tym tow. Le
wandowski — 60 ha ziemi po
zostałe odłogiem, podczas gdy 
można by Ją przekazać robot
nikom na ogródki działkowe. 
W gminie Kępice, GKS me 
rozprowadziła jeszcze wszyst
kich kredytów na likwidację 
odłogów, a powstałe zespoły 
llkwldacll odłogów nie ma|ą u- 
mów z POM-aml. W gminie 
Barcino — lak stwierdził se
kretarz KG tow. Kwiecień — 
GRN Idąc po najmniejszej li
nii oporu rozplanowała odło
gi między PGR 1 Lasy Państ
wowe. Tymczasem bardzo ma
ło zrobiono, by stworzyć ze

społy uprawowe z chłopów |n 
dywldualnych i dlatego w gmi 
nie te) pozostaje Jeszcze 160 
ha odłogów.

Zabierający gł<» w dyskusji 
kierownik wydziału! politycz
nego POM tow. Wlktorczyk 
samokrytycznle oceniając pra
ce POM wskazał, że wskutek 
niedbalstwa ze strony agrono 
mów, POM zawarł Jedynie 1 
umowę z zespołem likwidacji 
odłogów, podczas gdy istnieje 
ich na menie powiatu 13.

Dyskusja ujawniła więc po 
ważne zaniedbania Istniejące 
leszcze na odcinku likwidacji 
odłogów. Trzeba przy tym 
stwierdzić, że na plenum zbyt 
mało dzielono się dobrymi do 
świadczeniami. A przecież na 
tepenle powiatu Jedna tylko 
spółdzielnia produkcyjna Sem 
polno Wielkie przystąpiła do 
zagospodarowania 90 ha od
łogów. Również 1 w gminie 
Lubno |e6t wiele dobrych przy 
kładów pracy w zagospodaro
waniu odłogów przez chłopów 
indywidualnych, którzy prze
jęli przeszło 300 ha. Szybkie 
upowszechnienie tych dobrycn 
doświadczeń, przy Jednocze
snym wzmocnieniu pracy na 
tvm odcinku ze strony rad 
narodowych 1 instancji party). 
nvch winno w rezultacie przy 
nieść zagospodarowanie Istnie
jących Jeszcze odłogów w toku 
bleżącei kampanii siewnej.

Wykorzystać każdy kilogram 
nawozów sztucznych

— O Ile wskazania poprzed
niego naszego plenum KP zo
stały niemal w pełni zrealizo
wane przez POM Dygowo — 
mówił na plenum KP w Ko
łobrzegu I sekretarz KP tow. 
Smlechura — o Ile możemy wy 
kazać się poważnymi osiągnię
ciami, leśli chodzi o przygoto 
wanle do siewu zjazdowego w 
spółdzielniach produkcyjnych 
i PGR. to nie widać dotych
czas poprawy w stylu pracy 
PZGS-ów. Nadal szwankuje za 
opatrzenie chłopów pracują-, 
cvch w nawozy sztuczne 1 zla 
rno siewne. Tak np. PZGS roz 
prowadził do dnia 18 bm. za 
ledwie 62 proc, reprodukcyj
nej pszenicy, owsa około 63 
proc. 1 Jęczmienia ok. 50 proc.

Znaczy to, że zbyt słabo u- 
świadamlano chłopów pracu
jących o korzyściach, Jakie 
daje siew ziarnem selekcyj
nym, że źle pracował nie tyl
ko aparat GS 1 PZGS, ale 1 
aktyw partyjny, który nie 
przeprowadził odpowiedniej 
pracy politycznej w terenie.

Wiele krytycznych głosów 
padło pod adresem służby rol
nej rad narodowych, zwłasz
cza zaś Prezydium PRN 1 
agronoma powiatowego Ko
sińskiego, który nie zna po
trzeb terenu, nie wie, że w 
czterech spółdzielniach brak 
zboża na obsianie odłogów.

Ostrze) niż sprawa rozpro
wadzenia zboża zarysował się 
problem zaopatrzenia chłop
stwa pracującego w nawozy 
sztuczne. Mechanicznie, bez 
uwzględnienia potrzeb terenu 
sporządzono w PZGS „roz
dzielniki" nawozów, nie blo- 
rąc pod uwagę strifktury gle
by w różnych miejscowo
ściach powiatu. O bałaganie, 
jaki na tym odcinku wciąż 
leszcze panuje w PZGS świad 
czy chociażby fakt skierowa
nia do spółdzielni Powalice 
15 ton azotniaku, zamiast 
zamówionych 5 ton, podczas 
gdy w gminie Rymań, jak 
stwierdził sekretarz KG tow. 
Furmański — chłopi dopomi
nają się o nawozy azo‘owe. 
O braku nawozów w spółdziel 
nl Wrzosowo mówił także se
kretarz KG tow. Rodek. To
też we wnioskach końcowych, 
wysuniętych przez plenum 
KP w Kołobrzegu, zobowią
zano zarząd PZGS do usunię
cia stwierdzonych zaniedbań 
w rozprowadzeniu ziarna, a 
przede wszystkim — nawozów 
sztucznych. 21e przygotowa
ne do akcji siewnej GS-y, Jak 
GS Rymań powinny brać przy 
kład z przodujących w powie 
cle GS Dygowo, czy Gości
no 1 szybko nadrobić dotych
czasowe zaniedbania.

Więcej politycznej
i agronomicznej pomocy 

dla spółdzielń produkcyjnych
Powiat Sławno Jest uspół- 

dzlelczony w około 50 proc., 
toteż na plenum KP PZPR 
sprawa przygotowań do sie
wów w spółdzielniach produk 
cyjnych była mocno akcento
wana.

Jak wykazała dyskusja, 
POM-y w Sławnie 1 Wicko
wie dobrze wyremontowały 
posiadany sprzęt, dobrze roz
stawiły brygady traktorowe 
w terenie, ale nie udzielają 
one należytej pomocy poli
tycznej 1 agronomicznej spół
dzielniom produkcyjnym.

Tow. Stasiuk ze spółdziel
ni produkcyjnej w Warszków 
ku mówił, że wróg wzmógł 
tam swą działalność, usiłując 
w okresie przedslewnym pod
ważyć zasady zespołowej pra
cy j mimo, że w spółdzielni 
te] mieszka dwóch Instrukto
rów politycznych POM, nie 
uczynili oni nic, aby zdema
skować wrogą działalność.

Dyskutanci mówili także, 
że Instruktorzy polityczni 
POM za mało bywają w tere
nie, nie dość pomagają pod-

stawowym organizacjom par
tyjnym w mobilizowaniu ogó
łu członków do pracy.

POM-y Wiekowo 1 Sławno 
mają również poważne braki 
w dziedzinie pomocy agro
technicznej dla spółdzielń. 
Tow. Machnackl, przewodni
czący spółdzielni z Kraslna 
mówił między Innymi, te a- 
gronom rejonowy w Jego spół 
dzielni Jest rzadkim gościem. 
Tow. Frątczak wskazał, że 
starszy agronom POM w 
Sławnie b. rzadko bywa w te 
renie 1 dlatego nie orientuje 
się w potrzebach spółdzielni 
1 nie kieruje pracą agrono
mów rejonowych. O słabości 
pracy agronomów rejonowych 
POM w Wlekowle i Sławnie 
świadczy fakt, że nie wszyst
kie spółdzielnie zawarły umo
wy za pracę z POM. a np. 
młoda spółdzielnia Jaclnkl od 
8 miesięcy nie widziała agro 
noma.

Fakty te wskazują dobit
nie, te POM-y w Wlekowle 
1 Sławnie 6łabo politycznie 
1 organizacyjnie pomagają 
spółdzielniom produkcyjnym

w przygotowaniu do kam
panii siewnej. Z tego wniosek 
dla Komitetu Powiatowego

W powiecie słupskim roze
szła się wroga plotka, sklero 
wana na poderwanie zaufaniu 
pracującego chłopstwa do 
kwalifikowanego ziarna siew
nego, pochodzącego z PGR. 
Rzecz charakterystyczna, że 
pojawiła się ona tuż przed 
rozpoczęciem siewów przez 
wieś słupską. Nie ulega wąt
pliwości, że wróg usiłuje w 
ten sposób sabotować spraw
ny przebieg akcji siewnej.

Mówili o tym na plenum 
KP w Słupsku tow. tow.: 
Waltoś, Dolatoweki. Krajew
ski 1 inni. Tow. Dolatowskl. 
dyrektor zespołu PGR Grom- 
kowo zasygnalizował nlepoko 
lący fakt, że chłopi okoliczni, 
"nie oglądając nawet ziarna 
siewnego z PGR, nie chciell 
go wziąć na wymianę, twier
dząc, że Jest niskie) jakości. 
Skąd się wziął ten brak zaufa 
nia do ziarna PGR-owskiego?

Były rzeczywiście wypad
ki, że niektóre PGR-y, Jak 
np. PGR Okonek przesyłały 
do wymiany ziarno zanleczysz 
czone. Było ono Jednak na
tychmiast odsyłane, tak, że 
na wymianę nie poszło.

Sekretarz KG Gardna Wlel 
ka tow. Krajewski, słusznie

stwierdził, że winnych należy 
pociągnąć do odpowiedzial
ności karnej.

Fakt, że niektórzy uczciwi 
chłopi powiatu słupskiego u- 
legli wymienionej plotce, 
świadczy również o słabej o- 
fensywnoścl naszych organlza 
cjl partyjnych na wsi.

W toku kampanii siewnej 
nie wolno ani na chwilę o- 
słablać rewolucyjnej czujno
ści 1 z całą ostrością ujaw- 
nlać 1 demaskować wroga 
klasowego, usiłującego prze
szkodzić nam w sprawnym 
przebiegu siewów.

Brakiem dyskusji na ple
num KP było pomlnl cle tak 
ważnego problemu, jakim Jest 
pomoc klasy robotniczej Słup 
ska, najsilniejszego ośrodka 
robotnlczegb województwa 
dla wsj w okresie siewów. 
A należało elę spodziewać, że 
plenum KP sprawie tej po
święci szczególnie dużo uwa
gi. Form tej pomocy Jest wie 
le; np. szefostwo zakładów 
pracy nad POM-aml, objaz
dowe ekipy remontowe, a 
przede wszystkim pomoc po
lityczną klasy robotniczej dla 
chłopstwa pracującego, m. In. 
poprzez uaktywnienie robotni 
ków mieszkających na wsi.

Zadecyduje praca polityczna
Wystąpienia większości to

warzyszy na plenum KP w Zło 
towie Jak np. Tadeusza Wikto 
rowsklego. Stanisława Pawa, 
Władysława Patkę, Józefa No 
waka, Anny Kesler 1 innych 
cechowała głęboka troska O 
właściwe przygotowanie kam 
panii siewne) i śmiała kryty
ka dotychczasowych błędów.

Podjęta przez plenum u- 
chwała uwzględniła wszystkie 
sygnały krytyczne i zaleciła 
radom narodowym, GS-om 
oraz innym instancjom zlikwl 
dować te zaniedbania, zapew 
niając równocześnie kontrolę 
wykonania zaleceń plenum.

Ale zapewnienie partyjnej 
kontroli nad przebiegiem tech 
nicznych i organizacyjnych 
przygotowań do kampanii 
siewnej, to zaledwie część za
dania Jakie stoi przed organ] 
zacją partyjną w przededniu 
wielkiej bitwy o urodzaje. 
Najważniejszą Jednak sprawą 
Jest maksymalna mobilizacja 
polityczna wszystkich organl 
zacjl partyjnych, członków 
partii 1 szerokich rzesz bez
partyjnych, wytworzenia na
stroju entuzjazmu w walce o 
sprawny przebieg siewów. O 
pomyślnym przeprowadzeniu

Analizując przebieg ze 
brań plenarnych KP na 

leży stwierdzić, że nie we 
wszystkich powiatach aktyw 
partyjny w pełni zdaje sobie 
sprawę z odpowiedzialności, 
Jaka w związku z siewami sta 
je przed każdą podstawową 
organizacją partyjną, każdym 
członkiem partii, że ich prze
bieg zależy od rozwinięcia na 
wsi koszalińskiej szerokiego 
frontu pracy masowo-polltycz 
nej.

Na plenach KP zbyt mało 
mówiono o roli członków 
partii w okresie siewów, za 
mało akcentowano, że siew w 
gromadzie, PGR, czy spół
dzielni produkcyjnej zależeć 
będzie od tego Jak pokieruje 
nim podstawowa organizacja 
partyjna, Jak zmobilizuje wo 
kół tego zadania organizacje 
masowe, Jak pracować będą 
poszczególni członkowie par
tii, czy swym osobistym przy
kładem, gorącym, partyjnym 
słowem mobilizować będą 
bezpartyjnych. A przecież sta 
tut partii uchwalony pa II

partii, aby w tej dziedzinie 
dokonać zasadniczego przeło
mu.

Usunąć zaniedbania 
w przygotowaniach maszyn 

i sprzętu

W DNIU 28 marca br. we wszystkich powiatach na
szego województwa odbyły się plenarne posiedzenia 
komitetów powiatowych partii, poświęcone omówie

niu przygotowań do siewów wiosennych. Partia nasza przy
wiązuje szczególną wagę do tegorocznej kampanii siewnej, 
pierwszej po H Zjeździe. Zadecyduje ona bowiem w po
ważnym stopniu o wzroście produkcji rolnej, a więc także 
o szybszym podniesieniu stopy życiowej ludzi pracy.

W południowych powiatach Ziemi Koszalińskiej nie
które PGR-y, spółdzielnie produkcyjne oraz chłopi indy
widualni przystąpili już do siewów. W najbliższych dniach 
akcja siewna obejmie obszar całego województwa. Jesteś
my do njej w bieżącym roku lepiej przygotowani niż w la
tach ubiegłych. Niemniej jednak plena KP ujawniły sze
reg poważnych braków. Ich szybkie usunięcie jest warun
kiem powodzenia kampanii,

W oparciu o dorobek plenarnych posiedzeń KP wszyst
kie organizacje partyjne, szczególnie na wsi, winny poli
tycznie pokierować przygotowaniami jak 1 samą kampanią 
siewną, a każdy członek partii powinien otrzymać kon
kretne polecenie partyjne w tej akcji. Bowiem praca ma- 
sowo-polityczna, postawa każdego członka partii Jest decy
dującym czynnikiem w jej terminowym przeprowadze
niu.

Poniżej zamieszczamy sprawozdania z niektórych zebrań 
plenarnych KP, koncentrując się na głównych zagadnie
niach, poruszonych w dyskusji.

siewów wlosennycn zaaecyau 
je bowiem szeroka praca ma- 
sowo-polltyczna, osobista po
stawa każdego członka partii, 
rozwinięcie współzawodnic
twa siewnego

Tymczasem fakt ten usaedl 
uwadze złotowsklel organlza- 
cJi partyjnej. Na plenum nie
liczni tylko towarzysze mówi
li o pracy politycznej, o kon 
krotnych formach agitacji 1 
mobilizacji mas pracującego 
chłopstwa. Wystąpienia sekro 
tarzy KG j innych aktywistów 
partyjnych niewiele różniły 
się w swe) treści od wystąpień 
pracowników POM, czy też 
PZGS. Zarówno jedne Jak 1 
drugie koncentrowały się na 
dziesiątkach różnych niedo
ciągnięć 1 braków bez głęb- 
szef analizy sytuacji na od
cinku pracy partyjnej.

Trzeba z faktu tego wy- 
ciągnąć wszystkie wnioski.

Złotowska organizacja par
tyjna słusznie czując się od
powiedzialna za cały “ prze
bieg przygotowań do kam
panii wiosennej nie może ant 
na chwilę zapominać o spra
wie najważniejszej — o pracy 
politycznej.

Zjeździe stwierdza, że każdy 
partyjny towarzysz odpowie
dzialny Jest przed podstawo
wą organizacją partyjną za 
to, jak osobiście, na swym 
stanowisku roboczym, wpro
wadza w życie wskazania 
partii, wskazania II Zjazdu. 
Dlatego też należy wypowie
dzieć zdecydowaną walkę szko 
dliwym nastrojom samouspoko 
jenla, które ujawniły się tu i 
ówdzie w dyskusji na ple
nach, tym bardziej, że równo 
cześnle stwierdzono szereg 
poważnych zaniedbań w przy 
gotowaniu do kampanii siew
nej.

Trzeba też wreszete skoń
czyć z kierowaniem akcją 
siewną zza biurek 1 wyjść w 
teren, do gromad, pomagając 
konkretnie w Jej terminowym 
przeprowadzeniu. Czas nagli.

Zwiększyć odpowiedzial
ność każdej podstawowej or
ganizacji partyjnej l każdego 
członka partii za sprawny 
przebieg siewów — oto zasad 
nlczy wniosek, wypływający s 
zebrań plenarnych KP,

Widzieć działalność wroga



W Domu Harcerza

Z pracy kół LPZ

Kandydatom zapewnia się sty
pendia i miejsca w domach aka
demickich.

Po otrzymaniu stopnia magistra 
absolwenci Wydziału Pedagogicz
nego mogą obejmować stanowiska 
nauczycieli liceów pedagogicz
nych, ogólnokształcących 1 zawo
dowych oraz pauczycieli wyższych 
szkół nauczycielskich. Niezależ
nie od tego magistrzy peda
gogiki lub psychologii będą mo
gli być zatrudnieni jako pracow
nicy naukowi przy uniwersytec
kich katedrach, instytucjach nau
kowych. w administracji szkol
nej, plonach szkoleniowych resor 
towych ministerstw, w instytu
cjach wydawniczych, w redak
cjach prasy pedagogicznej, w Mło 
dzieżowych Domach Kultury, w 
filmach oświatowych, w teatrach 
młodzieżowych itp.

Zgłoszenia należy kierować 
przez komisje rekrutacyjne do 
Wydziału Pedagogicznego Unlwer 
sytetu Warszawskiego — Warsza
wa. Krakowskie Przedmieście 
26 28.

Dziekanat Wydziału Pedagoglcz 
nego Uniwersytetu Warszawskie
go zawiadamia, że absolwenci za
interesowani w wyborze kierun
ku wyższych studiów mogą się 
zgłaszać na studia pedagogiczne 
i psychologiczne, które są cen
tralnie zorganizowane wyłącznie 
przy Uniwersytecie Warszaw
skim.

Studia są S-letnle 1 obejmują 
szeroki zakres nauk teoretycz
nych 1 zajęć praktycznych oraz 
specjalizację poboczną (dodatkowy 
przedmiot nauczania).

Wykonali 
plan kwartalny

Załoga Wojewódzkiej Zbior
nicy Przemysłowych Surowców 
Wtórnych w Koszalinie meldu
je, że realizując podjęte zobo
wiązanie dla uczczenia II Zjaz
du PZPR, w dniu 24 marca br. 
wykonała plan skupu surow
ców wtórnych w 101,6 proc.

Losowanie obligacji odbywać się 
będzie równocześnie dla wszyst
kich klas potyczki.

W Drawska • wiele jest kół 
Ligi Przyjaciół Żołnierza. Nie
które z nich mają poważne 
osiągnięcia. Do przodujących 
należą obecnie koła LPŻ przy 
elektrowni, NBP i Prezydium 
Miejskiej Rady Narodowej.

W kołach tych prowadzone 
jest szkolenie w różnych dyscy 
plinach sportów wojskowych. 
To, że koła te dobrze pracują, 
w dużym stopniu należy przy
pisać należytej opiece ze stro
ny kierownictwa i organizacji 
partyjnych tych zakładów.

Obok dobrze pracujących 
orąanizacji są również koła, 
które nie pracują wcale albo 
pracują słabo. Do takich nale
ży m. In. koło przy Tartaku 
Państwowym.

W zakładzie tym, pracą LPŻ 
nie interesuje się podstawowa 
organizacja partyjna.

Nic więc dziwnego, że ioło 
LPŻ w Tartaku Państwowym w 
Drawsku istnieje tylko na pa
pierze.

Martwymi kołami LPŻ powi
nien zainteresować się Zarząd 
Miejski LPŻ, a dopomóc mu w 
tym powinny podstawowi orga 
nizacje partyjne zakładów.

(lk)

Sesja Miejskiej 
Rady 

Narodowej
3 kwietnia br., o godzi

nie 10-ej w gmachu Pre
zydium MRN w Koszali
nie przy ul. Armii Czer
wonej 11/15 odbędzie się 
ii Sesja robocza Miejskiej 
Rady Narodowej. •

Mimo, że zbliża się już 
wieczór, w modelarni lotniczej 
panuje nadal ożywiony ruch. 
Stali bywalcy koszalińskiego 
Dpmu Harcerza — starsi ucznio 
wie szkół podstawowych, pracu 
jący w sekcji modelarskiej od
bywają teraz swoje zajęcia.

Jedni sklejają wycinanki, 
drudzy studiują plany samolo
tów, inni znowu budują mode
le. Znad warsztatów stolar
skich, nad którymi u sufitów 
pouwieszane są modele samolo- 

Jów — rozlega się stukot mięt
usów i zgrzyt pił.

Przy jednym ze stołów maj
struje Witek Nizioł, harcerz ze 
Szkoły Podstawowej Nr 1 w 
Koszalinie.

— Co dzisiaj robicie? — za. 
bytuje go kierownik pracowni 
Roman Kaczorowski.

Witek na chwilę odrywa 
wzrok od kadłuba samolotu.

— W dalszym ciąqu pracuję 
nad modelem redukcyjnym — 
odpowiada. — Zacząłem właś
nie montować kadłub. To nie 
jest takie łatwe, ale dam sobie

dzi w zakres szkolenia drugie
go stopnia.

Jak wynika z opowiadania 
kierownika pracowni Romana 
Kaczorowskiego — z inicjaty
wy harcerzy — Witka Nizioła 
i Andrzeja Marszaka, została 
zorganizowana modelarnia przy 
Szkole Podstawowej Nr 1 
w Koszalinie. Młodzi mode
larze z Domu Harcerza poma
gają teraz swoim kolegom 
szkolnym w konstruowaniu sa
molotów. Takich jak Witek i 
Andrzej jest w sekcji modelar
skiej piętnastu.• • •

Modelarnia, to jedna z jede
nastu sekcji, istniejących przy 
koszalińskim Domu Harcerza. 
Do dobrze rozwiniętych j nale
życie pracujących należą sek
cje: radiotechniczna, krajoznaw 
cza, sportowa, muzyczna oraz 
taneczna. Jak nas informuje kie 
równik Domu Harcerza Maria 
Mądrawska — w najbliższym 
okresie powstanie nowa sekcja 
— zwana masową. Na zaję
ciach tej sekcji harcerze będą 
wydawali własny biuletyn, ga
zetki, a poza tym będą prowa
dzili kronikę z życia młodzieży. '

W koszalińskim Domu Harce 
rza mile spędza czas na nauce 
i zabawie 207 dzieci. Nic więc 
dziwnego, że w willi przy ulicy 
Armii Czerwonej 42 — ędzie 
mieści się Dom Harcerza co
dziennie w godzinach popołu
dniowych pełno jest gwaru, 
śmiechu, radości,

(J. d.)

Dwa lata liii czynna fest 
Wiejska Izba Porodowa w 
Wyszewle pow. Koszalin, z 
której korzysta ludność oko 
licznych wiosek.

W okresie tvin urodziło 
się tu około 300 dzieci.

Jest to jedna z wzorowo 
urządzonych tego rodzaju 
placówek Ziemi Koszaliń
skiej. Ma ona jednak swoje 
potrzeby.

— Mamy tylko 6 łóżek — 
mówi kierowniczka Izby Po
rodowej — liczba ta nie wy
starcza. Potrzebne są nam 
jeszcze cztery łóżka.

Prezydium Powiatowej Ra 
dy Narodowej — Wydział 
Zdrowia w Koszalinie powi
nien jak najszybciej dostar 
czyć potrzebny sprzęt dla 
Izby Porodowej w Wysze- 
wie.

Na zdjęciu: kierowniczka 
Izby Porodowe/ Kazimiera 
Powroźnicka I salowa ł.usz- 
czyńska podczas pracy.

1 kwietnia br.
ro7.pocz> nn się 

w Poznaniu losowanie 
obligacji NPKSP 

1 kwietnia br. rotpocznie się w 
Poznaniu w gmachu Powszechnej 
Kasy Oszczędności V publiczne lo
sowanie obligacji Narodowej Po
życzki Rozwoju Sit Polski.

W V losowaniu NPRSP wyloso
wanych zostanie ogółem 212.500 
premii, a mianowicie:

Kronika partyjna , 

Komunikat 
Przypominamy, że w dniu 1. IV.

br. o godz. 18 odbędzie się pla
nowa odprawa koła prelegentów 
przy KM PZPR w Koszalinie.

Narada 
korespondentów 

Dnia 1 kwietnia br. o godzi
nie 17.30 w gmachu redakcji od
będzie się zebranie Miejskiego 
Klubu Korespondentów w Kosza
linie.

PROGRAM 1.
1 kwiecień 1954 (czwartek)

Wiadomości: 5.05. 6.02. 7.02, 7.50, 
12.04, 16.00, 20 00, 23 00

5.10 Alid, dla wsi. 5.25 Koncert 
poranny. 6.15 Muz. rozrywk. 6.30 
Kalend. 6.37 Konc. solistów. 6.50 
Głmn. 7.15 Muz. poranna. 8 00 
Konc. poranny. 9.00 Muz. rozrywk. 
9.45 „Wieś tańczy 1 śpiewa". 10 00 
Muz. rozrywk. 11.03 Dla klas 
HI — IV słuch, pt. „Na lorze" 
11.35 Informacje. 11.30 Muzyka 1 
aktualności. 12.10 Muz. popularna. 
12 25 Radziecka muz. lud. 12.45 
Aud. dla wsi. 15.30 Dla dzieci — 
aud. stow.-muz. pt. „Zabawy 1 
tańce przy głośniku". 16.05 Wszecn 
nica Radiowa. 16 20 Konc. rozryw
kowy. 17 00 „Z życia Związku Ra 
dzlecklego”. 17.30 Muz. lud. 18.00 
Nowi pieśniarze francuscy: J. 
Sablon. 18 20 Korespondencja z 
zagranicy. 18 35 Z cyklu: 'Symfo
nie Beethovena — I symfonia 
C-dur op. 21. 19.30 „Na fali humo 
ru 1 satyry". 19 50 Aud. dla wsi. 
20.30 Muz. taneczna. 21.00 Odpo
wiedzi Fali 49. 21.12 „Mistrzowie 
sceny operowej". 21.40 Aud. lite
racka. 22.00 Aud. aportowa. 22.10 
„Arcydzieła muzyki kameralnej" 
— Franciszek Schubert — kwintet 
fortepianowy A-dur.

Ważne dla absolwentów szkól średnich

Juź teraz trzeba pomyśleć 
o wyborze studiów

68 premii po 10.000 zł
272 »» M 5.000 II

2550 »» »» 1.000 II

9010 98 H 500 II

17000 W 99 250 II

183600 II II 150 II

Na warszawskim ringo...
Gwardia Warszawa —
Gwardia Słupsk 13:7

Korolewicz przegrał przez iko 1 
Piórkowskim i Albrecht uległ Dres 
wieżowi.

W poniedziałek, 29 bm, w war 
szawskiej hali ZS Gwardia odby
ło się I lig<ye spotkanie bokser 
skie Gwardia Warszawa - Gwar
dia Słupsk, zakończone zwycię
stwem warszawian 13:7. Więk
szość walk stała na przeciętnym 
poziomie. W zespole Stupska do
brze zaprezentował się szybki, 
opanowany i dysponujący szero
kim repertuarem ciosów Ponanta 
II oraz Ponanta I, który stoczył 
najciekawszą walkę dnia z Borkow 
skim. Pozostali bokserzy Słupska 
z wyjątkiem Korolewicza wykazali 
lepszą kondycję> i większą bojo- 
wość, ustępując jednok warsza
wiakom pod względem zaawanso 
wania technicznego. W drużynie 
warszawskiej szczególnie dobrą 
formę i technikę zaprezentowali: 
Tyczyński oraz Potocki.

Wyniki (w kolejności wag, na 
I miejscu zawodnicy Słupska): 
przegrali jednogłośnie na punkty 
Druchniak z Potockim, Wiśniewski 
z Wojteckim I Rozpierski z Tyczyń 
skim, Komarzewski zremisował t 
Napieralskim, Ponanta II pokonał 
Kiljana, Szulc wygrał z Szydłow
skim, Cyran uległ Barutowi, Po
nanta I zwyciężył Borkowskiego,

Kolarska , 
wycieczka PTTK

W związku z rozpoczynającym 
się sezonem imprez turystycz
nych, Komisja Kolarska Zarządu 
Okręgu Polskiego Towarzystwa Tu 
rystyczno-KraJoznawczego w Ko
szalinie organizuje w niedzielę, 
4 kwietnia br. pierwszą kolarską 
wycieczkę krajoznawczą na tra
sie;

KOSZALIN — STRZEKĘCINO— 
POMIANOWO — BIAŁOGARD — 
BIESIEKIERZ — KOSZALIN n» 
rowerach turystycznych dla spor 
towców, kolarzy, turystów oraz 
sympatyków PTTK.

Zgłoszenia na wycieczkę przyj- 
muje I udziela informacji BIURO 
ZARZĄDU OKRĘGU PTTK W 
KOSZALINIE, ul. Harcerską 19, 
tel. 839.

Wyjazd uczestników wycieczki 
nastąpi w niedzielę o godz. 8.36 
sprzed Muszli w Parku Im. Przy
jaźni Polsko-Radzieckiej.

Przypuszczalna szybkość Jazdy 
19 km godz.

Wycieczkowicze, którzy zdobędą 
odpowiednią Ilość punktów na ko 
lejnych wycieczkach kolarskich 
PTTK otrzymają turystyczne od
znaki kolarskie.

Wieczorek uzyskuje 91 m na Krokwi
W poniedziałek 29 bm. w 

drugim dniu Międzynarodo
wych Zawodów Narciarskich 
o memoriał Bronisława Cze
cha i Heleny Marusarzówny, 
rozegrano konkurs skoków 
do kombinacji klasycznej o- 
raz slalom - gigant kobiet | 
mężczyzn. Konkurs skoków, 
który odbył się na dużej 
Krokwi wygrał Węgrżynkle- 
wjcz (Spójnia) — 67, '63.5,
68.5. nota — 21 1. przed 
IluauLo) (Jit&rt) — GG.Ęi, G7, 
68 nota — 210,5 pkt i Ko
walskim (CWKS) - 67, 69.5.
70.5, nota — 207 pkt. Dal
sze miejsca zajęli: 4) Iioly 
(Gwardia)," 5) Karpiel — 
(CWKS), 6) Gąsienica - Gron 
(Gwardia), 7) Hardek (AZS),
8) J. Krzeptowski (CWKS),
9) Gąsienica - Wawrytko -J- 
(Gwardia), 10) Grandys 
(AZS).

Po zakończeniu konkursu 
skoków do kombinacji •zasłu
żony mistrz sportu Stanisław 
Marusarz zgłosił próbę pobi
cia rekordu skoczni należące
go do niego i wynoszącego 
89.5 m. Z Marusarzem ska
kali również poza konkursem 
mistrz polski — W ieczorek 
1 młody utalentowany sko
czek Andrzej Gąsienica - Da
niel. W pierwszej próbie Ma 
rusarz skarżąc z pełnego roz
biegu uzyskuje 91 ni, Jednak 
skok kończy upadkiem. Wie
czorek ma piękny stylowo 
skoK o długości 86,5 m, a Gą 
slenlca — 83 m.

W drugiej próbie Marusarz 
ma znowu upadek przy sko
ku o długoścj 89 m. Bardzo 
ładny ustany skok oddaje 
natomiast Wieczorek — 91 m. 
Gąsienica uzyskuje z podpór
ką — 90 metrów.

Tak więc Wieczorek usta

nowił wynik lepszy od rekor- 
du Krokwi, Jednak Jest on 
nieoficjalny, ponieważ uzyi 
skany został hez uprzedniego 
zgłoszenia próby pobicia ret 
kordu. Marusarz, oddał Jesz
cze dwa dalsze skoki: plerwt 
szy ustany o długości 90 m, 
a drugi zakończony upadkiem 
o długości 92,5 m.

W slalomie - gigancie ko» 
hiet rozegranym na trasie dlu 
gości 2.500.JJ] Drzv różnic" 
WżnlcsTcń <J5U ni. startowało 
— 21 zawodniczek, w tym 
dwie Węgierki 1 1 Czechosło 
waczka.

Zwyciężyła niespodziewa
nie Węgierka Kovarv. Fawoł 
rytka tej konkurencji Czechom 
Słowaczka Mała pojechała 
bardzo dobrze. Jednak upa
dek na 4 bramce odebrał jej 
sznnse na zwycięstwo.

W slalomie - gigancie mężj 
czyzn sensacyjne zwycięstwo 
odniósł młody Czechcsłowak 
Sołtys, który po raz pierw« 
szy startując w zawodach mię 
dzynarodowych zwyciężył wij 
cemlstrza świata Austriaka 
Stroi z. Polacy nie potrafili 
nawiązać równorzędnei walki 
z zawodnikami zagranicznym 
ml. Najlepszy nasz zawodnik 
Gąsienica - Claptak za omi
niecie bramki został zdyskwa 
liflkowany. Slalom • giga511 
mężczyzn rozegrany został na 
trasie 2.500 m. przy rożnie 
cy wzniesień 410 m.

Wyniki slalomu • glgantu 
kobiet: Kovary (Węgry) —
2.15.2, 2) Kowalska (Gwar-
dla) - 2.17.4, 3) Kuble
(AZS) — 2.18.8, 4) Bujak
(AZS) — 2.20.1. 5) Janczy
(AZS) — 2.20.7, 6) CwlekaJ 
la (AZS). 7) Kodelska (AZS), 
8) Gąsienica - Daniel (Gwart 
dla). 9) Doi mar (Węgry), 
10) Mała (CSR).

Wyniki slalomu • glganW 
mężczyzn: 1) Sołtys (CSR) —
2.34.2, 2) Stroi z (Austria) —
2.34.4, 3) Zimmerman ( 
stria) — 2.35.2. 4) Zaryckl
(Gwardia! — 2.35.8, 5) Ga* 
sienica - Roj (AZS) — 2-37,4, 
6) Krafńfa (CSR), 7) Slachm 
ta (CSR). 8) Marusarz 
(CWKS) 9) Wawrytko St. 
II (CWKS), 10) Popiclucn 
(Gwardia).

KOSZALIN — W uli przy ul. 
Pawia Findera U 
„Rlmskl-Korsakow".

Seanse godz. 18 1 20.
„Młoda Gwardia" — Rokossowo — 
nieczynne.

SŁUPSK — „Polonia" — 
„Dziennik marynarza".

Seanse godz. 16, 18 1 20.

SŁAWNO — „Sława" — 
„Noc niespodzianek".

Seans godz. 19.
DARŁOWO — „Bajka — 

„Salawad wódz Baszklrów‘%
Seans godz. 19.
USTKA — „Delfin" -i 

„Skrzydlaty dorożkarz".
Seans godz. 19.
BIAŁOGARD — „Bałtyk" — 

„Siedmiu śmiałych". V
Seanse godz. 17 1 19.
BYTÓW — „Albatros" — 

„My urwisy".
Seans godz. 10.
CZŁUCHÓW — „Uciecha" >- 

„Aleksander Newski".
Seana godz. 19.
DRAWSKO — „Drawa" t- 

„Aktorka".
Seans godz. 19.
MIASTKO — „Grażyna" •- 

„Wesołe zawody".
Seans godz. 19.
KOŁOBRZEG — „Wybrzeże" — 

„rrzygoda na Mariensztacie".
Seans godz. 19.
SZCZECINEK — „Przyjaźń" — 

„Kobieta wyrusza w drogę".
Seanse godz. 17 I 19.
ZŁOTÓW — „Rodło" t-

„Malźeństwo aktorki".
Seans godz. 19.

WAŁCZ — „Tęcza" ł-> 
„Obrońca życia".

Seans godz. 19.
CZAPLINEK — „Piast" — 

„W imię życia".
Seans godz. 19.

ZŁOCIENIEC — „Mewa" — 
„Przygody na Morzu Czerwo
nym".

Seans godz. 19.
I

UWAGA! Repertuar kin poda- 
Jemy na podstawie komunikatu 
Okr. Zan. Kin w Koszalinie.

radę. Zresztą wyemi pomożecie, 
kolego instruktorze, gdy nie bę 
dę czegoś wiedział.

I Witek znowu pochylił się 
nad swoim modelem. To go bar 
dzo interesuje. W przyszłości 
pragnie zostać konstruktorem 
samolotów. Ale najpierw musi 
skończyć szkołę podstawową — 
jest teraz uczniem siódme) kla
sy. A co najważniejsze — musi 
dobrze uczyć się.

Na zajęcia sekcji modelar
skiej uczęszcza on od ubiegłe
go roku. A po raz pie’rwszy 
przybył tu na propozycję swoje 
qo kolegi szkolnego Andrzeja 
Marszaka.

— Chodź dziś ze mną do Do
mu Harcerza, zolAzysz jak 
tam jest przyjemnie — zapropo 
nował raz Witkowi Andrzej.

— Czy ja wiem. A co ja tam 
będę robił? — wahał się po
czątkowo Witek.

Ale w końcu poszedł do Do
mu Harcerza. Modelarstwo tak 
go zaciekawiło, że stał się ąta-1 
łvm gościem Domu Harcerza. 
Obecnie zawsze jako ostatni 
opuszcza pracownię.

W styczniu bieżącego roku 
Witek skończył kurs modelar
ski pierwszego stopnia, budując 
model typu „Żak", dwa lataw
ce — płaski i skrzydłowy oraz 
bałon. Obecnie bierze udział w 
kursie drugiego stopnia. Aby 
go ukończyć, musi wvkonać 
model belkowy redukcyjny 
oraz silnikowy model na uwię
zi. Właśnie samolot, który obec 
nie Witek przygotowuje, wcho

Dlaczego ?
...dotychczas nie urucho

miono poczekalni na przystań 
ku autobusowym w Miastku, 
mimo, że w zupełności nada- 
Je 6ię na poczekalnię, znajdu 
Jący się obok przystanku —- 
nieczynny kiosk?

Należy nadmienić, że kiosk 
ten do roku 1953 służył za 
poczekalnię 1 mógłby również 
1 teraz z powodzeniem słu
żyć temu celowi.

B. Babiarz 
Czytelnik

Pierwszy krok 
motocyklowy

Sekcja Motorowa 7.S Spój-,, 
nla w Koszalinie organizuj® w 
dniu 4 kwietnia br. ratd moto
cyklowy, w którym udzlat 
wziąć mogą motocykliści zrze
szeni i nie zrzeszeni

I’o ukończeniu raldu u- 
czestnicy mają możność o- 
trzymanla licencji sportowej 
klasy III. Zgłoszenia przyjmu
je sekretariat sekcji, ul. Zwy
cięstwa 112, do dnia 4 kwiet
nia br.

Zdobywajcie 
SPOI
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